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DŮLEŽITÉ INFORMACE

Podrobnější informace k chystaným akcím budou včas vyhlášeny 
obecním rozhlasem a zveřejněny formou plakátů. Více fotografií 
najdete na internetových stránkách www.hornilodenice.cz. 
Nesouhlasíte-li se zveřejněním své či blízké osoby, kontaktujte nás v 
úřední hodiny na tel: 585 042 039. 

Obecní zpravodaj Horní Loděnice č. 1/2023, periodický tisk územního samosprávního celku, celkově 79. číslo. 
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Náklad min. 170 kusů zdarma. Registrováno u Min. kultury ČR pod ev. č. MK ČR E 16054. Za případné tiskové 

chyby se předem omlouváme. ou@hornilodenice.cz UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA: 15.6.2023

• Předpisy za pronájmy pozemků a za psy pro rok 2023 jsou již k 
úhradě na poště, kde je můžete platit hotově i kartou. 

• Ceny pro rok 2023 zůstaly beze změny.
• Prosíme dlužníky o doplacení dlužných částek!
• Poplatky za odpady pro rok 2023 nejsou zavedeny!

POZOR!
Vyzýváme majitele hospodářských zvířat i 

domácích mazlíčků, aby zajistili jejich omezený 
pohyb. Podle obecně závazné vyhlášky je ZAKÁZÁN 

volný pohyb psů a hospodářských zvířat na 
veřejném prostranství v zastavěné části obce!

PLÁNOVANÉ AKCE

• 14. a 15. 4. 2023 Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu
• 30. 4. 2023 Pálení čarodějnic
• 6. 5. 2023 Pouť sv. Isidora
• 27. 5. 2023 Kácení Máje

Karneval 2023

mailto:ou@hornilodenice.cz
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Slovo starosty

Kam se žárovkou, když dosvítí?

Většina z nás musí občas řešit, co se žárovkou, která najednou 

dosvítila. Vysloužilé žárovky, zářivky a výbojky totiž nepatří do 

popelnice na směsný odpad, kde z některých z nich mohou při 

rozbití unikat nebezpečné látky. 

V průměrné domácnosti se nachází přibližně 14 světelných zdrojů. 

V posledních letech postupně přecházíme na ekonomicky a 

ekologicky šetrnější druhy. Podle místnosti a svých preferencí 

volíme kompaktní a lineární zářivky nebo čím dál častěji LED 

žárovky. Vybíráme různou intenzitu a charakter světla – výběr 

moderních světelných zdrojů je opravdu pestrý. 

Má to ale jeden háček: pokud taková žárovka dosvítí, nesmí skončit 

v běžném koši. Důvodem jsou druhotné suroviny, které lze díky 

recyklaci znovu využít. Navíc zářivky (trubicové i kompaktní) 

obsahují malé množství jedovaté rtuti, kterou je třeba odborně 

zpracovat. Při špatném či neodborném zacházení a ve vyšších 

koncentracích může rtuť ohrozit lidské zdraví a životní prostředí. 

Nejjednodušší je vzít jakoukoliv vysloužilou žárovku a odevzdat 

ji v obchodě při nákupu nové. Další možnost, jak správně naložit 

s nefunkčním světelným zdrojem, je odevzdat ho na obecní 

úřadě. Zde jsou speciální sběrné nádoby, kam můžete žárovky 

ukládat tak, aby nedošlo k jejich rozbití. Zpětný odběr veškerých 

světelných zdrojů pro naši obec zajišťuje kolektivní systém 

EKOLAMP, který dodává sběrné nádoby a plně hradí také veškeré 

náklady na přepravu a recyklaci odevzdaného elektroodpadu. Díky 

EKOLAMPu ušetříme z obecního rozpočtu část prostředků, které 

bychom jinak museli použít na ekologickou likvidaci nebezpečného 

odpadu. Menší nepohodlí spojené se správnou likvidací žárovky, 

fénu, vysavače či jiného elektrozařízení nám vynahradí vědomí, že 

společně přispíváme k ochraně životního prostředí okolo nás. Více 

se o nakládání s nefunkčními elektrozařízeními a dalších aktivitách 

společnosti EKOLAMP dočtete na www.ekolamp.cz.

Milí spoluobčané,
Nový rok se rozběhl jako o závod. Celorepublikové vzrušení 

nastalo při prezidentských volbách. Toto téma rozpoutalo vlnu diskuzí a 
velké rozhodování. Jak volby dopadly už všichni víme. Nový český 
prezident je generál ve výslužbě Petr Pavel. Jak konkrétně jsme hlasovali 
my v Horní Loděnici? To zjistíte v tomto čísle obecního zpravodaje.

Jak je zvykem i letos u nás proběhla Tříkrálová sbírka. Děkuji 
proto všem, kteří přispěli a také koledníkům. I nyní se vybíralo celkem 
do tří kasiček. Kolik peněz jsme z Horní Loděnice věnovali Charitě 
Šternberk, se také dočtete v samostatném článku tohoto čísla.

Ředitelství silnic a dálnic  zveřejnilo plánované opravy pro rok 
2023. Přečtěte si jejich informační servis, aby vás nepřekvapila uzavírka. 
Přiložena je i mapa pro lepší přehled.

Správa silnic Olomouckého kraje plánuje v tomto roce 
rekonstrukci povrchu komunikace protínající Horní Loděnici. Jedná se o 
silnici na Dalov. Úsek od křižovatky s hlavní silnicí, u autobusové 
zastávky U váhy, až do Dalova bude upraven. Připravte se proto na 
dopravní omezení.

Únor nám přinesl o něco veselejší události. Po dlouhé přestávce 
se místní kulturní komise rozhodla uspořádat karneval. Zapojilo se 
ovšem spousta dalších, kteří rádi pomohli s organizací této oblíbené 
kratochvíle. Děkuji nejen jim, ale také štědrým sponzorům, kteří 
podpořili tuto vydařenou akci. Dokonce noví sponzoři vyjádřili zájem o 
podporu dalších projektů. Těší mě, že naše komunita drží při sobě. 

Děti v mateřské škole ovšem tuto tradici udržují každoročně. Jak 
to u nich vypadalo, můžete také posoudit podle článku, který nám 
poskytly do tohoto čísla zpravodaje.

Myslím, že i tentokrát redakce spolu s autory vlastních článků 
zajistila zajímavé čtení. Konkrétní informace o dění v naší obci se 
dozvíte na veřejných zasedáních zastupitelstva obce.

Gustav Repaň, starosta
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Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva 
obce Horní Loděnice

konaného dne 12. 12. 2022

Přítomní členové: Bc. Tenglerová H., Dostálová J., Dočkalová R.,                          
Bc. Kolář M., Mgr. Krejča D., Lón M., Mlčák V.,                         
Ostádalová H.

Omluven: Repaň G.

Začátek jednání v 18:00 hod.
Konec jednání v 18:45 hod.
Přítomni 3 občané

Zastupitelstvo obce po projednání:
• schvaluje program jednání 2. veřejného zasedání zastupitelstva

obce
• určuje zapisovatelem zápisu pana Bc. Martin Koláře a

ověřovateli paní Jarmilu Dostálovou a pana Martina Lóna
• bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 5
• schvaluje Rozpočtové provizorium na rok 2023
• schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu na období 2024 - 2028
• odkládá projednání žádosti o prodej pozemku Lesům ČR na 

příští veřejné zasedání zastupitelstva
• bere na vědomí Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce 

Horní Loděnice za rok 2022
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Po skončení loňského roku se plynule začaly přibližovat nové plánované 
akce Ředitelství silnic a dálnic ČR v Olomouckém kraji, což je teritorium 
Správy Olomouc. Sekce výstavby předpokládá v letošní sezóně například 
zahájení stavby dálnice D55 (Olomouc–Kokory), dále začnou výkupy 
pozemků u přeložky silnice I/46 (Týneček–Šternberk + obchvat Šternberka) 
a majetkoprávní přípravu spustíme také pro stavbu dálnice D35 (Staré 
Město – Mohelnice). 
Kromě pracovníků stavby je důležitou součástí Správy Olomouc oddělení 
provozu, které organizuje opravy a údržbu svěřených komunikací. Zde jsou 
do roku 2023 v plánu opravy za cca 755 000 000 Kč bez DPH. Vysoká částka 
v sobě zahrnuje více či méně rozpracované rekonstrukce nejméně 14 úseků, 
konkrétně se letos zaměříme na tyto projekty: D46 Hněvotín–Olšany, I/35 
Olomouc (ulice Pražská, Foerstrova, Albertova), I/47 Prosenice–Osek, I/46 
Šternberk (průtah městem), D46 oprava mostů D46-017a..1,2, I/44 
Domašov–Adolfovice, I/44 Adolfovice–Bukovice, D46 Prostějov – oprava 
mostů D46-014..1,2, D35 Litovel–Křelov, D35 oprava mostů D35-117..1,2, 
I/35 Olomouc – estakáda vč. ramp, D46 Žešov–Vranovice, I/55 (4359h) ulice 
Keplerova – Vsisko a I/35 Podolí–Mohelnice.
Samotná údržba silnic I. třídy a vybraných částí dálnic kraje vychází v roce 
2023 zhruba na 110 000 000 Kč bez DPH. Opět nemalý rozpočet obsahuje 
položky jako sjízdnost silnic v zimních měsících, opravy silničních nerovností 
včetně značení, kácení, sečení trávy, asfaltování plošných vad apod.     
Další novinky najdete také na krajském Twitteru ŘSD ČR: 
https://twitter.com/RSD_Olomoucky, 
https://twitter.com/RSD_MSlezsky

Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva 
obce Horní Loděnice

konaného dne 14. 2. 2023

Přítomní členové: Bc. Tenglerová H., Dostálová J., Dočkalová R., Bc. Kolář M.,                     
Mgr. Krejča D., Lón M., Repaň G., Ostádalová H.

Omluven: Mlčák V. 

Začátek jednání v 18:00 hod.
Konec jednání ve 19:05 hod.
Přítomen 1 občan

Zastupitelstvo obce po projednání:
• schvaluje program jednání 3. veřejného zasedání zastupitelstva obce
• určuje zapisovatelem zápisu pana Bc. Martin Kolář a ověřovateli zápisu

paní Růženu Dočkalovou a paní Mgr. Dominiku Krejča
• pověřuje starostu obce pana Gustava Repaně k zastupování obce na

Valných hromadách Honebního společenstva Horní Loděnice
• schvaluje uzavření Veřejnoprávní smlouvy o výkonu úkolů městské

policie s městem Moravský Beroun na odchyt toulavých, opuštěných a
synantropních zvířat

• schvaluje uzavření Smluv o smlouvách budoucích o zřízení věcných 
břemen-služebnosti ŘSD č. 1/23-52210/BP, ŘSD č. 2/23-52210/BP a 
ŘSD č. 3/23-52210/BP s Ředitelstvím silnic a dálnic ČR        

• schvaluje uzavření Smlouvy číslo Z_S14_12_8120086683 o smlouvě 
budoucí o realizaci přeložky distribučního zařízení určeného k dodávce 
elektrické energie s provozovatelem ČEZ Distribuce a.s.

• schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo 4/2021 se 
zhotovitelem Ing. arch. Lukášem Doubravou

• schvaluje uzavření Smlouvy o dílo č. 202302 se zhotovitelem PROJEKCE 
s.r.o. na vypracování dokumentace pro vydání povolení stavby na akci 
„Úprava dopravního uspořádání autobusových zastávek Horní Loděnice, 
u váhy, a Horní Loděnice, rest.“

• schvaluje uzavření Dodatku č. 11 ke Smlouvě o poskytování služeb č. 
1091072432 se zhotovitelem Marius Pedersen a.s.

• schvaluje uzavření Smlouvy o spolupráci při průjezdu pozemkem parc.
č. 624, k.ú. Horní Loděnice, se společností MICRONIX, spol. s r.o.
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Náš masopust ve školce

Jak jsme se připravovali na masopust? Velkolepě! 
Na masopust se s dětmi vždy těšíme celý rok. Vyprávíme si o tradicích, 
které se snažíme i vyzkoušet. Tento rok jsme se pustili do masopustních 
koblížků. Chlapci hned z rána nachystali kynuté těsto. Společně jsme 
pozorovali, jak těsto kyne jako kaše z pohádky ,,Hrnečku vař“. Těsto jsme 
si i občas prohnětli, a už víme, že to není žádná legrace. A po vykynutí si 
každý z dětí nachystal svůj koblížek k usmažení. Potom jsme se už jen  
těšili až si koblížky ozdobíme marmeládou nebo šlehačkou a vychutnáme 
si je.

Masopustní úterý se neslo v duchu karnevalu. Ve školce bylo spoustu 
nádherných masek! Zavítali k nám Spidermani, Elsa, princeznička, doktor, 
šašek a Pikachu. Společně jsme si užili dopoledne plné legrace. Zažili jsme 
promenádu masek, kdy jsme každou masku odměnili velkým potleskem. 
Následně jsme si zahráli hry s padákem, s balónky, i další zábavné hry. 
Karnevalové dopoledne bylo báječné!

A co nás čeká dál? Nyní se těšíme na divadelní představení ,, Maxipes Fík“ 
a nemůžeme se dočkat jarního sluníčka a Velikonoc. 

Vaše děti ze školky

Tři králové

7.1.2023 se na koledu vydaly dvě skupinky tří králů. S sebou nesly kasičku 
Charity Šternberk, aby do ní lidé přispěli jako každý rok malou částku na 
podporu potřebným. 

1. skupinka vybrala do kasičky 5 377 Kč
2. skupinka vybrala do kasičky 4 864 Kč

Třetí kasička stála na poštovní přepážce. Lidé, kteří nebyli doma zrovna v 
době koledy, mohli přispět dodatečně tam. 

Do 3. kasičky se vybralo 914 Kč.

Celková částka, kterou Horní Loděnice přispěla Charitě Šternberk, 
činí 11 155 Kč. Děkujeme všem za dobrou vůli.

Tuto tradici nám přišly připomenout i děti z naší školky. Samy si vyrobily 
krásné koruny a naučily se všem známou koledu “My tři králové jdeme k 
vám“. Vždy nás potěší, když nás děti takto překvapí.
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Jarní úklid
Zima pořád vládne ale přece jen taje. „Poklady“, které se ukrývaly pod 
sněhem najednou vystupují  napovrch. Obec se snaží situaci s odpadem 
řešit, ale jeden zaměstnanec (pan Cicko) na to sám opravdu nestačí. 
Naštěstí nastaly jarní prázdniny. Místní děti natáhly rukavice, vzaly pytle a 
prostě začaly sbírat. 

Samozřejmě ne jen děti. Spousta 
z nás si uklízí okolí svého domu. 
Dostala jsem do redakce 
pochvalu od sousedů, kteří si 
všimli, že se mladí snaží i když 
mají vlastně volno. Chválíme tedy 
děti za úklid cizích odpadů a já 
osobně je uvádím jako příklad 
pro ostatní, kteří třeba při 
procházce půjdou kolem 
popelnic.                  H. Ostádalová

Návštěva senátora Marka Ošťádala v obci

V úterý 21. února 2023 dopoledne zavítal na první krátké setkání na 
našem obecním úřadě senátor za obvod 66 Marek Ošťádal, člen hnutí 
STAN a bývalý dlouholetý starosta Nákla. Mezi dary, které přivezl, se 
nacházela i učebnice hanáckého jazyka, na které se sám autorsky podílel. 
Řeč byla na mnohá témata od velké politiky (problematika důchodové 
reformy) po lokální, například možnosti pomoci zprostředkovat jednání 
s krajskou reprezentací ohledně dopravní situace obce, kurzů pro řidiče či 
výletu občanů do sídla senátu v Praze. Učinil krátký pamětní zápis do 
Kroniky obce Horní Loděnice a zanechal starostovi kontakty pro další 
spolupráci na sebe a senátní kancelář.

Adam Dostál

Volby prezidenta České republiky

Jak je obecně známo, tento zpravodaj vychází právě ve dnech nástupu 
do funkce nového prezidenta, kdy se naše země dočkala výrazné 
politické změny - po dvaceti letech úřadování bývalých předsedů vlády 
V. Klause a M. Zemana se jejich nástupcem nestává další z expremiérů 
Andrej Babiš, ale občanský kandidát, generál ve výslužbě Petr Pavel.

Nenaplnily se obavy, že výsledek voleb bude velmi těsný, ani že 
dojde k názorovému rozdělení mezi městy a venkovem, Petr Pavel ve 
druhém kole zvítězil rozdílem téměř milion hlasů (3,35 : 2,39 mil.), vedl 
po celou dobu sčítání, a byť svůj náskok se započítáváním nejlidnatějších 
městských okrsků navyšoval, nakonec vyhrál i v kategorii malých obcí do 
1 tisíce obyvatel. Zvítězil celkem v 11 ze 14 krajů vč. Olomouckého i 
naprosté většině okresů, opět včetně našeho.

V Horní Loděnici dopadly výsledky opačně, v obou kolech měl 
nejvíce hlasů Andrej Babiš, nezopakoval však „tsunami“ svého spojence 
Miloše Zemana z let 2013 a 2018. V prvním kole byl poměr hlasů pro 
nominanty současné sněmovní opozice (Babiš /ANO/, Bašta /SPD/) a 
nezávislých občanských či senátních kandidátů 77 : 76, ve druhém kole 
Andrej Babiš se 103 hlasy sice téměř docílil někdejších zisků M. Zemana 
(108 a 119 hlasů), Petr Pavel však obdržel se 64 hlasy přesný součet 
Zemanových vyzyvatelů K. Schwarzenberga (30 v r. 2013) a J. Drahoše 
(34 v r. 2018).

V prvním kole v naší obci zazářila se 40 hlasy Danuše Nerudová, 
jediná žena z 8, resp. 9 jmen na lístcích, též jediná s bydlištěm na 
Moravě. Ziskem přes 26 % zde dosáhla téměř na dvojnásobek svých 
celostátních procent a nejvyšší podpory ze všech 97 obcí okresu 
Olomouc, pouze v naší obci by také na úkor P. Pavla postoupila do 
druhého kola, v sousedním okrsku Šternberk 11 (Těšíkov) měla 25 % 
(shodně s P. Pavlem).

Volební účast v obci byla nižší než ve velké většině okolních okrsků, 
přesto však vyšší než při posledních parlamentních i komunálních 
volbách, o krajských a senátních ani nemluvě. Svůj vliv na počet a čas 
příchozích mělo i počasí. V pátek prvního kola, kdy pršelo, dorazila 
méně než stovka voličů, ve slunečný pátek druhého kola 111, z toho 
první hodinu 40 a poslední nikdo. V obou kolech hlasoval i nejstarší 
občan Horní Loděnice, nejmladší oslavil osmnáctiny v době mezi oběma 
volbami a svého hlasovacího práva nevyužil.

Adam Dostál
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Přehledné výsledky v Horní Loděnici:

První kolo, 13. a 14. ledna 2023: 155 z 260 voličů (59,62 %)
Andrej Babiš 71 hlasů (46,40 %), Danuše Nerudová 40 hlasů (26,14 %),
Petr Pavel 23 hl. (15,03 %), Pavel Fischer 8 hl. (5,22 %), Jaroslav Bašta 6 hl.
(3,92 %), Marek Hilšer 3 hl. (1,96 %), Karel Diviš 2 hl. (1,30 %)

Dva neplatné hlasy – obálky s dvojicemi lístků Tomáš Zima + Petr Pavel
a Tomáš Zima + Danuše Nerudová.
Druhé kolo, 27. a 28. ledna 2023: 167 z 261 voličů (63,98 %)
Andrej Babiš 103 hlasů (61,67 %), Petr Pavel 64 hlasů (38,32 %)
Všechny hlasy platné. V obou kolech si 5 občanů vyřídilo průkaz pro
možnost hlasovat jinde, k nám nepřijel s voličským průkazem nikdo.
Volební komise: Kristýna Dočkalová (předsedkyně, č.p. 83), Jana
Bambušková (místopředsedkyně, č.p. 92), Adam Dostál (zapisovatel, č.p.
104), Jana Tomaštíková (ze Šternberka, za SPD), Eva Koníčková (č.p. 71) a
Kristýna Koníčková (č.p. 71)

Adam Dostál

První letošní oteplení nám připomíná sílu vody. Jelikož byla během 

zimy sněhová nadílka více než dostatečná, množství vody v potoce 18. 2. 2023 
překročilo výšku 60 cm, což je 1. povodňový stupeň. V neděli 19. 2. 2023 
chyběl už jen 1 cm do dosažení 2. povodňového stupně. Hladina potoka 
dosahovala 99 cm. 

Hráz Loděnického rybníka plní svoji funkci na výbornou. Při procházce 
na rybník je už z daleka slyšet dunivý hukot padající masy vody přepadem do 
odtoku. Odtud teče velké množství zakalené vody jindy poklidným potůčkem 
a rozlévá se po zahradách či loukách v místech, kde je břeh nižší. V neděli 
20. 2. 2023 naštěstí voda opadla a potok se vrátil do svého koryta.

Tyto fotografie byly pořízeny 19. 2. 2023.

Rozvodněný ptok
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Karneval
18. 2. 2023 uspořádala obec karneval pro děti. Chtěli jsme jim vynahradit 

dobu, kdy se nekonala žádná akce, podobně jako našim seniorům na podzim 
loňského roku. Děti dostaly drobné občerstvení a u okénka si mohl každý dopřát 
podle svého.

Děti byly nadšené už jen z toho důvodu, že se mohly chvíli převtělit do svých 
oblíbených postaviček nebo hrdinů. Přichystán byl bohatý program plný her a soutěží 
o malou sladkost. Vyvrcholením karnevalu bylo vyhlášení nejlepších masek ve čtyřech 
věkových kategoriích. Díky našim úžasným sponzorům jsme mohli nakoupit krásné 
ceny pro všechny. Malou odměnu dostala každá maska, ale pro první tři z každé 
kategorie byly přichystány pytlíky plné cen.

Naše tříčlenná porota ve složení: pan Gustav Repaň – v masce starosty, paní 
Dana Vargová a paní Růžena Dočkalová jako KAPITÁN Jack Sparrow, neměla lehké 
rozhodování.

Paní Vargová jako překvapení nakonec, navrhla vyhlásit kategorii dospělých, 
kde s panem starostou ocenili i jejich propracované převleky.

Uznání a velkou pochvalu si ale zaslouží všichni. Děkujeme za hojnou účast a 
všem sponzorům, jmenovitě: Martin Müller, Pavel Kolář, Vladimír Ostádal, Jaroslav 
Palůch, Michal Gažák. Příští rok se těšíme zase na viděnou.

Za tým organizátorů H. Ostádalová.
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